
 

Základní informace o pokračujícím 20. jednání ZMČ,  

které bylo 22. 10. 2024 přerušeno. 
 

V úterý 26. 11. 2024 na třetí pokus proběhlo pokračující 20. jednání ZMČ Křeslice 

které bylo zahájeno 8. 10. 2024. Z prvního pokračujícího zasedání se omluvilo tolik 

zastupitelů, že zastupitelstvo nebylo usnášeníschopné. Druhý pokus zmařily 

pochybnosti kolem rezignace zastupitelky Průšové. 

 

Zúčastnili se ho zastupitelé: H. Halamka, J. Austelitz, L. Kubánková, N. Frollová,  

     J. Pfeifferová, M. Kozel.  

Omluvili se: M. Průšová, R. Mládek, J. Šimek. 

 

PROGRAM:   

1. Informace o kontrole z MHMP přestupková agenda   

2. Strategický plán rozvoje   

3. Doplnění členů Výboru ZMČ   

4. Zprávy z Finančního a Výboru životního prostředí   

5. Informace místostarosty 

 

Nejdůležitější informace z průběhu jednání: 

 

1.  Krátce před jednáním omluvila svoji účast zastupitelka Markéta Průšová, přítomní 

zastupitelé a obyvatelé tak neměli možnost slyšet z jejích úst vysvětlení k její rezignaci 

a i to, zda to s ponecháním si svého mandátu myslí vážně. A to vzhledem k tomu, že 

dne 31. 10. 2024 oznámila svoji rezignaci, po týdnu si to rozmyslela a vzala ji zpět. 

Tuto skutečnost oznámil místostarosta Milan Kozel, ostatním zastupitelům a do paní 

magistry jsme nedostali žádné vysvětlení, naposledy jsme od ní obdrželi původní 

oznámení o rezignaci. Poté se opakovaně nezúčastnila jednání ZMČ.  Z těchto důvodů 

nebyly vyvráceny pochybnosti, které nadále každé další jednání zastupitelstva 

provázejí. 

 Aby došlo k vyjasnění situace kolem mandátu paní zastupitelky, požádal zastupitel 

p. Halamka o vložení bodu do programu jednání ZMČ, aby paní zastupitelka písemně 

své rozhodnutí vysvětlila a na následném jednání ZMČ také občanům odůvodnila. Bod 

byl hlasováním zamítnut. 

 

2.  Přítomní zastupitelé z "vládnoucí většiny" zabránili uskutečnit diskuzi o výstavbě 

na náměstí v Křeslicích. Místostarosta Kozel v červenci bez vědomí zastupitelů 

inicioval poptávkové řízení na hledání strategického partnera - investora - pro 

výstavbu rezidenčních, komerčních a veřejných prostor v centrální části tzv. náměstí 

Křeslic. Na základě vlastního zadání, bez vědomí všech zastupitelů, dal vypracovat 

objemové studie a vizualizace náměstí. 

 



3.  M. Kozel (zdržením se hlasování) a J. Pfeifferová (hlasováním proti) svým 

hlasováním odmítli realizovat navržené opatření k nápravě zjištěných pochybení MČ 

Křeslice, které vyplývají ze zprávy Finančního výboru. Zprávu FV přednesl na ZMČ 

přítomný předseda výboru – zastupitel J. Austerlitz. Místostarosta M. Kozel se odmítl 

vyjádřit ke svému hlasování a tím zpochybnil výsledky kontroly provedené Finančním 

výborem. 

 

4.  Těsně před jednáním ZMČ nám byl předložen bod ke hlasování jako součást bodu 

Informace místostarosty na masivní výsadbu 37 stromů v ulici Dolnokřeslická na 

louce u Botiče. Výsadba stromů by MČ Křeslice vyšla na cca 100 tis. Kč, další náklady 

400 tis. by byly čerpány z dotace. Bylo sděleno, že MČ pracovala na projektu 4 měsíce. 

Projekt není součástí dlouhodobější koncepce, nevyplývá ani z usnesení ZMČ a nebyli 

o něm informováni všichni zastupitelé. K předloženému bodu chyběly relevantní 

podklady, odborné posudky a místostarosta k tomu nepodal dostatečné vysvětlení. 

Podle našeho názoru tak rozsáhlou výsadbu stromů je třeba plánovat s odborníky, 

dendrology a krajinářskými architekty. Dosazení velkého množství listnatých stromů 

v budoucnu rozměrného vzrůstu na jednom místě významně ovlivní danou lokalitu a 

změní krajinný ráz daného místa. Takový zásah do území vyžaduje odpovědný 

přístup. Požadavek, aby zastupitel bez podkladů a možností seznámit se se všemi 

okolnostmi odsouhlasil takový záměr, který viděl poprvé v rámci informace starosty, 

je naprosto nepřijatelný. Nicméně je to jeden z mnoha příkladů, jak s námi 

místostarosta komunikuje a nepokládá za důležité nám poskytnout relevantní 

informace a jedná bez pověření. Nicméně hlasování o tomto záměru nemohlo být 

uskutečněno z důvodu nedodržení Jednacího řádu a místostarosta pan Kozel 

nepředložil navrhovaný bod do programu jednání. Bylo požadováno doplnění 

podkladů a další projednání na příštím ZMČ. 

 

5.  M. Kozel a J. Pfeifferová nepřipustili na jednání bod který jsme předložili, mělo se 

ním revokovat usnesení o platnosti předpisu “Pravidla pro spolupráci s investory za 

účelem rozvoje veřejné infrastruktury MČ Praha-Křeslice”, i když si jsou vědomi, že 

daný dokument je v rozporu s novým Stavebním zákonem a jeho naplňování je 

protiprávní. 

 

6.  Zastupitelé mají možnost do 8. XII. 2024 předložit svoje návrhy na investice na rok 

2025. 

 

Postupně zpracujeme jednotlivá témata a budeme vás o nich podrobně informovat.           

 

        Natália Frollová 

 

 

 


